
BRM-III.0012.7.3.2019
Protokół nr 5/VIII/2019

posiedzenia Komisji Kultury i Ochrony Zabytków
z dnia 27 marca 2019 roku

I. Obrady prowadziła przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska.

II. W posiedzeniu uczestniczyło jedenaścioro członków Komisji,  co stanowi quorum
niezbędne  do  opiniowania  spraw przewidzianych  w  porządku  posiedzenia  (lista
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).

III. W  posiedzeniu  uczestniczyli  również  zaproszeni  goście  (lista  uczestniczących
stanowi załącznik nr 2 do protokołu).

IV. Porządek posiedzenia:

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2019 rok
(druk nr 161-1).

2. Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr 10/II/2018 Rady Miasta Lublin z dnia 20
grudnia 2018 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin (druk nr
162-1).

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu instytucji  kultury pn. Centrum Kultury  
w Lublinie (druk nr 216-1).

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu instytucji kultury pn. Zespół Pieśni i Tańca 
„Lublin” im. Wandy Kaniorowej (druk nr 217-1).

5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  instytucji  kultury  pn.  Ośrodek  
Międzykulturowych Inicjatyw Twórczych „Rozdroża” (druk nr 218-1).

6.  Propozycja  podziału  środków  finansowych  w  kwocie  600 000 zł  zaplanowanych
w budżecie  Miasta  Lublin  na  2019  rok  na  udzielenie  dotacji  celowej  na  prace
konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do
rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym na
obszarze miasta Lublin.

7. Projekt stanowiska w sprawie nadania nazwy Portowi Lotniczemu Lublin im. Unii
Lubelskiej - projekt grupy radnych (druk nr 160-1).

8. Sprawy wniesione.

Przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska otworzyła obrady, przywitała przybyłych
i przedstawiła porządek posiedzenia, który Komisja zaakceptowała bez uwag.

Ad.1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2019
rok (druk nr 161-1) z autopoprawką (druk nr 161-2).

Radna  Małgorzata  Suchanowska  poprosiła  o  przybliżenie  tematów  przychodów
i rozchodów.  Pani  Mirosława  Puton,  dyrektor  Wydziału  Budżetu  i  Księgowości
wyjaśniła, że przychody zostają zmniejszone o kwotę 20 mln zł. Wynika to ze zmniejszenia
kwoty zaciąganego w EBI kredytu ze 100 mln zł do 80 mln zł. Pozostałe 20 mln zostanie
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sfinansowane z emisji obligacji. Wydatki realizowane ze środków pochodzących z kredytu
Europejskiego  Banku  Inwestycyjnego  są  ściśle  monitorowane,  a  wiadomo  już,  że  nie
wszystkie  będą  mogły  być  zrealizowane.  Wobec  braku  innych  pytań  i  uwag
przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska poddała projekt uchwały, wraz z autopoprawką,
pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 8 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 3 głosy).

Ad.2. Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr 10/II/2018 Rady Miasta Lublin z dnia
20 grudnia  2018  roku  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  Miasta  Lublin
(druk nr 162-1) z autopoprawką (druk nr 162-2).

Wobec braku pytań i  uwag przewodnicząca Komisji  poddała projekt uchwały wraz
z autopoprawką pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 7 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 3 głosy).

Ad.3.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  instytucji  kultury  pn.  Centrum
Kultury w Lublinie (druk nr 216-1).

Radna  Małgorzata  Suchanowska poprosiła  o  przybliżenie  projektu  uchwały.
Dyrektor Wydziału Kultury Michał Karapuda wyjaśnił, że proponowane zmiany dotyczą
określenia liczby zastępców dyrektora instytucji oraz trybu ich powoływania i odwoływania
co ma na celu optymalizację organizacji wewnętrznej i poprawę funkcjonowania instytucji
kultury. Poinformował, że dotyczy to zarówno Centrum Kultury jak również Zespołu Pieśni
i Tańca „Lublin”. Natomiast w przypadku Ośrodka Międzykulturowych Inicjatyw Twórczych
„Rozdroża” wprowadzane zmiany mają na celu uporządkowanie oraz rozszerzenie zadań
realizowanych  przez  tę  instytucję.  Zmiana  dotycząca  likwidacji  stanowiska  zastępcy
dyrektora ma na celu optymalizację organizacji wewnętrznej i funkcjonowania tej instytucji.
Wobec braku innych pytań i  uwag przewodnicząca Komisji  Maja Zaborowska poddała
projekt uchwały pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 10 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 1 głos).

Ad.4. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu instytucji kultury pn. Zespół Pieśni
i Tańca „Lublin” im. Wandy Kaniorowej (druk nr 217-1).
       Wobec braku pytań i uwag przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska poddała projekt
uchwały pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 11 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  instytucji  kultury  pn.  Ośrodek
Międzykulturowych Inicjatyw Twórczych „Rozdroża” (druk nr 218-1).
      Wobec braku pytań i uwag przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska poddała projekt
uchwały pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 11 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).
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Ad.6.Propozycja podziału środków finansowych w kwocie 600 000 zł zaplanowanych
w budżecie  Miasta  Lublin  na  2019  rok  na  udzielenie  dotacji  celowej  na  prace
konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do
rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, położonym
na obszarze miasta Lublin.
       Przewodnicząca Komisji  Maja Zaborowska  zauważyła,  że Komisja otrzymała
pisemny,  szczegółowy  wykaz  wniosków,  niemniej  poprosiła pana  Huberta  Mącika,
Miejskiego  Konserwatora  Zabytków  o  kilka  słów  uzupełnienia.  Dyrektor  Mącik
poinformował, że łącznie wnioski opiewały na kwotę 2 mln zł. Niestety do podziału miasto
ma tylko 600 tys. zł.  Poinformował również, że propozycja podziału dotyczy wszystkich
podmiotów, które nadesłały wnioski w terminie i stanowi ten sam procent  wartości robót
(ok. 28%) oprócz jednego. Proponuje się przeznaczenie 100% wnioskowanej kwoty na
renowację nagrobka rodziny Grafów. Nagrobek jest  w bardzo złym stanie technicznym
i prace  muszą  być  wykonane  niezwykle  szybko.  Radna  Małgorzata  Suchanowska
przypomniała, że Komisja Kultury i Ochrony Zabytków poprzedniej kadencji zajmowała się
problemem  reklamy  w  przestrzeni  miejskiej,  szczególnie  w  jej  zabytkowej  części.
Przypomniała również, że dyrektor Mącik zobowiązał się wtedy do przygotowania uchwały
określającej zasady stosowania reklamy w mieście. Zapytała na jakim etapie są prace nad
tą  uchwałą.  Dyrektor  Hubert  Mącik poinformował,  że  problem  jest  złożony,  czego
dowodem są uchylane przez nadzór  wojewody lub Wojewódzkie Sądy Administracyjne
tego typu uchwały w wielu dużych miastach Polski.  Wyraził  nadzieję,  że w ciągu kilku
miesięcy  powinno  się  udać  uzyskanie  wszystkich  potrzebnych  uzgodnień.  Radny
Zbigniew  Jurkowski zauważył,  że  do  tematu  należy  podchodzić  bardzo  ostrożnie
poniewż pieniądze płynące z wynajmu powierzchni pod reklamę często służą remontom
zabytków.  Wobec  wyczerpania  dyskusji  przewodnicząca  Komisji  poddała  propozycję
podziału środków finansowych na remonty obiektów zabytkowych pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja  pozytywnie  opiniuje  ww.  propozycję  podziału  środków  finansowych
(w głosowaniu: „za” 11 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.7. Projekt stanowiska w sprawie nadania nazwy Portowi Lotniczemu Lublin im.
Unii Lubelskiej - projekt grupy radnych (druk nr 160-1).

Wobec braku pytań i uwag przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska poddała projekt
stanowiska pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja  pozytywnie  opiniuje  ww.  projekt  stanowiska  (w  głosowaniu:  „za”  11  głosów,
„przeciw” 0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.8. Sprawy wniesione.
Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  że  do  wiadomości  Komisji  wpłynęło  pismo
lubelskiego oddziału Towarzystwa Przyjaciół Grodna i Wilna, skierowane do Prezydenta
Miasta,  w  sprawie  ufundowania  przez  miasto  tablicy  upamiętniającej  450.  rocznicę
podpisania Unii Lubelskiej. Poprosiła radnych o zapoznanie się z treścią pisma. 

Na tym posiedzenie zakończono. Posiedzenie trwało od godziny 17:30 do godziny 
18:16.
                                                                                               Obrady prowadziła:
      Protokółował:                                                                Przewodnicząca Komisji

/-/ Mariusz Niewczas                                                            /-/ Maja Zaborowska
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